
 

Zápis z 5. jednání ZO Bory 31.1.2023 v 19.00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Ing. Pipek Josef, Luděk Večeřa, Aleš Vávra, Petr Viliš, Jitka 
Filipová, Kotačka Ladislav, Dostál Jan, Ing. Fňukalová Charvátová Petra 
 
Omluveni: Vávra P., Ing. Zmeškal P., Březka J., Mgr. Jahodová E., Vala M. 
Neomluveni: Mgr. Zikmund Pavel 
Hosté:  
 
1. Zahájení zasedání: 

Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány 
v elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 9. 
Jednání je usnášeníschopné.      

Usnesení č. 1/5 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
Návrh starostky: Dostál Jan, Ing. Fňukalová Charvátová Petra 
 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 2/5 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Dostála J. a Ing. Fňukalovou Char. P.  
 
3. Schválení programu jednání: 

Starostka: hlasujeme o schválení programu jednání. 
 

1. Zahájení zasedání 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Kontrola usnesení RO 
5. Rozpočtové opatření č. 1/2023 
6. CČ SDH Bory 
7. Smlouva EG.D-Sportovní zázemí 
8. Prodej pozemků 
9. MA 21 
10. Projekt náves Horní Bory 
11. Vedení optického kabelu 
12. Žádosti o příspěvky na činnost 
13. Žádosti 
14. Různé 
15. Závěr 

 
 
 



 

Hlasování:  
Pro: 9     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/5 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
4. Kontrola usnesení RO 

Jednání RO se konalo 30.12.2022 a 18.1.2023. 
      K usnesení nebyly žádné připomínky. 
 
Usnesení č. 4/5 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 30.12.2022 a 18.1.2023. 
 
5. Rozpočtové opatření č. 1/2023 

Starostka vysvětlila jednotlivé položky RO č. 1/2023 ve výši 0, - Kč. 
 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5/5 ZO: ZO schválilo rozpočtové opatření č. 1/2023 ve výši 0, - Kč. 
Příloha č. 1 – RO č. 1/2023 
 
6. CČ SDH Bory 

Starostka: CČ pro hasiče na rok 2023 ve výši 30.000, - Kč. 
a) Schválení částky  

 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6a/5 ZO: ZO schválilo příspěvek ve výši 30.000, - na celoroční činnost pro CČ 
                                    SDH Bory. 
 

b) Schválení smlouvy o CČ pro CČ SDH 
 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6b/5 ZO: ZO schválilo Veřejnoprávní smlouvu č. 1/2023 o poskytnutí dotace na  
                                    celoroční činnost dle zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech  
                                    územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. 
 
 
7. Smlouva EG.D-Sportovní zázemí 

Starostka: vybudování odběrného místa elektrické energie pro sportovní zázemí. Podklady 
Vám byly zaslány. 
 
 
 
 
 



 

a) Souhlas se stavbou odběrného místa  
 

Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7a/5 ZO: ZO schválilo stavbu odběrného místa elektrické energie pro Sportovní  
                                    zázemí. 

 
b) Uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene. 

 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7b/5 ZO: ZO schválilo uzavření Smlouvy č.: NM-001030080790-001-VMRE o 
                                    smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene. 
 

c) Uzavření smlouvy o převodu práv-stavebník Obec Bory postupuje práva a povinnosti 
související s energetickým zařízením, které vyplývají z územního souhlasu nabyvateli 
EG.D-povolení stavby elektro přípojky. 

 
Hlasování: 
Pro: 9     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 7c/5 ZO: ZO schválilo uzavření Smlouvy o převodu práv a povinností ze 
                                   společného územního souhlasu. 
 
 
8. Prodej pozemků 

Starostka:  
a) prodej pozemků p. č. 145/15 o výměře 80 m2, p. č. 191/10 o výměře 3 m2 a p. č. 1216/13 

o výměře 69 m2. Záměr byl zveřejněn od 6.12. do 22.12.2022. 
 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8a/5 ZO: ZO schválilo prodej:  

- p. č. 145/15 o výměře 80 m2, druh pozemku trvalý travní porost, 
- p. č. 191/10 o výměře 3 m2, druh pozemku ostatní plocha a 
- p. č. 1216/13 o výměře 69 m2, druh pozemku ostatní plocha,  
všechny k. ú Horní Bory za cenu 150,- Kč+DPH/1 m2. 
 
 
 
 
 
 
 

 



 

b) Koupě p. č. 145/18 o výměře 3 m2 a 145/17 m2 o výměře 12 m2. 
 

Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 8b/5 ZO: ZO schválilo koupi:  

- p. č. 145/17 o výměře 12 m2, druh pozemku zahrada a  
- p. č. 145/18 o výměře 3 m2, druh pozemku zahrada, oba k. ú Horní 

Bory. 
 
9. MA 21 

Starostka:  
a) Akční plán-letos by měly proběhnout tyto akce: Čistá Vysočina, vzdělávání MA21, 

přednášky (Czendlik, Herman), kurzy-ořez stromů, pečení chleba, Férová snídaně, trhy, 
řemesla, kalendář bychom letos chtěli udělat nástěnný. 24.6. proběhne otevírání 
sportovního zázemí. Chtěla bych, aby se do organizace zapojily spolky, aby měly výdělek.  

Kotačka L.:  nachystal bych to a organizoval jako spolky dohromady. Výdělek rozdělíme mezi 
spolky. Hasiči, sportovci, Bobeš. Oslov i myslivce, když budou chtít zapojí se, mohou třeba 
uvařit guláš.  
Starostka: chtěla bych bohatý kulturní program-kapelu, hry a soutěže pro děti, fotbálek. Máme 
přislíbeného kouzelníka Pavla Kožíška. Když vyjde počasí, můžeme očekávat velkou 
návštěvnost. Nevybíralo by se vstupné. 
Viliš P.: a co vstupné dobrovolné? Na rozsvěcení světýlek se na dobrovolném příspěvku taky 
něco vybralo. 
Kotačka L.: vedoucí spolku ať se sejdou a domluví se, kdo co bude dělat.  
Starostka: vstupné může být dobrovolné. Hlasujeme o schválení dokumentu Akční plán. 
 
Hlasování:  
Pro:  9   Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9a/5 ZO: ZO schválilo dokument Akční plán zlepšování 2023 Zdravé obce Bory 
                                    a Místní agendy 21. 
 

b) Hodnotící zpráva za rok 2022 
 
Hlasování:  
Pro:  9   Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9b/5 ZO: ZO vzalo na vědomí Hodnotící zprávu 2022 Zdravé obce Bory a Místní 
                                    agendy 21. 
 

c) Aktualizace nové deklarace 
 
Hlasování:  
Pro:  9   Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9c/5 ZO: ZO schválilo dokument Deklarace k podpoře udržitelného rozvoje 
                                   prostřednictvím místní Agendy 21. 



 

10. Projekt náves Horní Bory 
Starostka: cenová nabídka projekčních prací na akci Územní studie veřejného prostranství-
náves HB za cenu 238.370, - Kč včetně DPH od D-Architekti s.r.o. Jedná se o úpravu parku 

v HB od kostela, park, zbourání staré hasičky, novou autobusovou zastávku. Podklady jste 
dostali. Pan Drbálek už dělal projekt nástavby školy, hřbitov v HB. Víme, jakou odvádí práci, 
máme s ním zkušenost. Kdybychom chtěli na tuto úpravu využít nějakou dotaci, budeme muset 
vybudovat např. systém pro zadržování vody. Svedení dešťovky do rezervoárů a využití vody 
pro zavlažování. 
Kotačka L.: a najdeme dotaci, na kterou by to šlo uplatnit? 
Starostka: s dotacemi to bude čím dál horší. Bude jich málo nebo bude velká spoluúčast. 
Každopádně hned od prvopočátku budeme projekt připravovat tak, aby vyhověl dotační výzvě. 
Hlasujeme o souhlasu s cenovou nabídkou od D-Architekti s.r.o. 
 
Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 10/5 ZO: ZO schválilo Cenovou nabídku projekčních prací-územní studie 
                                    veřejného prostranství HB od D+Architekti s.r.o. za cenu 238.370, - Kč.  
 
 
11. Vedení optického kabelu 

Starostka: s firmou Netlife postupně spolupracujeme na vybudování sítí pro optický kabel 
v obci. Nyní by byla možnost propojení lokality Na Sádkách a školního areálu + lokalitu 

pod OÚ. V obou místech už má Netlife své optické kabely. Projektují položení kabelu také pod 
chodníkem Na Hraničkách a eventuelně i na protější straně této silnice do zeleně. Veškeré 
náklady na projekt i realizaci hradí Netlife. K propojení lokality pod OÚ by se využila trubka, 
kterou obec položila, když se budoval vodovod. Tuto trubku bychom Netlifu poskytli výměnou 
za bezplatné služby pro obec a školu.  
Ing. Fňukalová P.: a bude se optická síť rozšiřovat i na další místa obce? 
Starostka: určitě, spíš, tam kde se bude něco budovat. Ve Vídni to dělali po celé obci při 
budování kanalizace.  
Viliš P.: také je potřeba s nimi sepsat smlouvy na věcné břemeno na obecních pozemcích.  
Starostka: dobře. Dořeším s nimi prodej trubky jako chráničky pro kabel na základě smlouvy a 
zaručenou rychlost internetu pro školu. 
 

a) Souhlas s propojením lokality Na Sádkách s lokalitou budoucí zástavby pod OÚ. 
 

Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 11a/5 ZO: ZO schválilo propojení lokality Na Sádkách s lokalitou budoucí 
                                      zástavby pod OÚ odprodejem trubky HDPE40, která bude použita jako 
                                      chránička pro optický kabel. 
 
 
 



 

b) Chodník na Hraničkách povede po straně u Kaštanových, Hlaváčů. Netlife by chtěl vést 
na protější straně u Mahlových a Novotných optický kabel. Bylo by to v zeleném pruhu, 
silnice by se to nedotklo. Problém tam asi budou vydlážděné vchody k domům, které si 
majitelé vybudovali, ale to s nimi domluvíme. 

Viliš P.: jsem pro, je to rozšíření služeb občanům. 
 
Hlasování:  
Pro:  9   Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 11b/5 ZO: ZO schválilo vybudování vedení optického kabelu od firmy Netlife na 
                                      Hraničkách na straně od Mahlových po Lázničku Pavla v zeleném 
                                      pruhu.  
 
 
12. Žádost o příspěvky na činnost 

a) Oblastní charita ZR-požadují 281.000, - Kč 
Starostka: kdysi se charitě dávalo kolem 40.000, - Kč. Několik let zpětně jim poskytujeme 
dotaci, kterou nám musí vyúčtovat. 
Filipová J.: spolupráce s charitou je dobrá. Šetří práci zdravotníkům. Charita hodně lidem 
pomáhá, hlavně v době, kdy člověk umírá. Vyřídí vše od a do zet. Charita tady má své místo.  
Starostka: ano, souhlasím, aby se podporovali obdobné služby. Sociální služby VM plánují 
participaci obcí na sociál.službách, bude to ale ve výhledu let. V Borech se pro charitu 
organizuje také Tříkrálová sbírka, to je také forma podpory. Vybírá se hodně. Navrhuji jim dát 
5000,- Kč jako vloni.  
Viliš P.: jak na tu částku 281 tisíc přijdou? Vždyť už musejí mít připravený a schválený rozpočet 
na letošek. Nemohou vědět, kolik jim, kdo přispěje. 
Starostka: hlasujeme o dotaci na činnost pro charitu ZR ve výši 5.000, - Kč.  
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 12a/5 ZO: ZO schválilo dotaci na činnost na rok 2023 pro Oblastní charitu ZR ve 
                                      výši 5.000, - Kč.  
 

b) Centrum pro zdravotně postižené kraje Vysočina, o.p.s. 
Starostka: vloni od nás dostali dar 500,- Kč. Stejnou částku navrhuji i letos. 
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 12b/5 ZO: ZO schválilo dar na činnost na rok 2023 pro Centrum pro zdravotně  
                                      postižené kraje Vysočina, o.p.s. ve výši 500,- Kč.  
 
 
 
 
 



 

c) Linka důvěry STŘED 
Starostka: vloni také dostali dar 500,- Kč, navrhuji stejnou částku i letos. 
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 12c/5 ZO: ZO schválilo dar na činnost na rok 2023 pro Linku důvěry STŘED ve 
                                      výši 500,- Kč. 
 

d) Domov Pomněnka 
Starostka: Diakonie Myslibořice buduje Domov Pomněnka v Novém Městě nad Moravou. Měl 
by sloužit pro lidi s Alzheimerovou chorobou. Už jednou o příspěvek žádali, nepřispěli jsme. 
V rozpočtu jsem se žádným takovým příspěvkem nepočítali. Hlasujeme o neschválení 
příspěvku na výstavbu domova. 
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 12d/5 ZO: ZO neschválilo příspěvek na výstavbu Domova Pomněnka v Novém 
                                      Městě na Moravě.  
 
 
13. Žádosti 
       
14. Různé 
a) Fond Vysočiny 
    Starostka: jde o dotaci POV ve výši 150.000, - Kč. Vloni jsme tuto dotaci použili na hřbitov. 
    Letos bych ji ráda použila na Sportovního zázemí.  
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 14a/5 ZO: ZO schválilo použití dotace POV ve výši 150.000, - Kč na Sportovní 
                                      zázemí. 
 
b) Cenová nabídka na zabezpečení 
    Starostka: cenová nabídka na zabezpečovací systém pro Sportovní zázemí od pana xxx ve 
    výši 109.024,63 Kč včetně DPH. Je to hodně peněz. xxx nám dělal zabezpečení i na budově 
    OÚ.  
    Viliš P.: pořádné zabezpečení, bude plus k pojištění budovy. Vždy je lepší mít lepší zajištění.  
    Starostka: souhlasíte tedy s touto cenovou nabídkou? 
 
Hlasování:  
Pro: 9    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 14b/5 ZO: ZO schválilo cenovou nabídku zabezpečovacího systému pro Sportovní 
                                      zázemí od xxx pro JABLOTRON ALARMS a.s. 

 



 

c) FVE 
Starostka: měla jsem jednání s další firmou zabývající se instalací fotovoltaických 
elektráren, tentokrát se zástupcem firmy Mobis z Brna. Zástupce firmy měl i přehled o 
čerpání dotací. Uvažujeme o pořízení FVE na čističku a budovu OÚ. Pošle nám 
nabídku. 

             
d) Rozšíření naučné stezky 

Starostka: návrhy poslala Jitka Filipová. Navrhuje panel velký hmyzí hotel, povodí 
Babačky, život pod vodou, stará hasička-historie hasičů a další.  Hodně peněz ještě 
spolkne sportovní zázemí, ale něco málo bych rozšířila.  

            Eva Jahodová ještě navrhovala obří mraveniště, aby si ho děti mohly prolézat. Ale to by  
            určitě muselo být nějak zabezpečené, muselo by to mít certifikát bezpečnosti. Ještě 
            popřemýšlejte. 
 

e) Byty naproti ZŠ 
Starostka: naproti škole je do budoucna navržena výstavba 3 bytových domů. Na radě 
jsme se bavili, že je nutné s tím něco dělat. Pravděpodobně se objeví výzva na podzim 

 na poskytnutí dotace pro obce do 3000 obyvatel od ministerstva pro místní rozvoj. Nyní je 
aktuální stavět pasivní domy. Nechci prozatím bourat starou školku, kde by výstavba bytů 
proběhla v budoucnu, když tam fungují spolky. Otázka je, zda nepostavit jeden bytový dům 
před školou. Budova bude stát cca 20-30 milionů. Bylo by to pro 8 bytů. Velikost bytu kolem 
60 metrů. Nebudovala bych byty 3+1, aby nebyly byty obydlené na věčnost. Byly ty to byty na 
přechodnou dobu, startovací byty. Je otázka, zda se tím začít nějak zabývat. Já o tom trochu 
popátrám, poptám se, co a jak a co by to stálo. 

 
f) Podněty od Jitky Filipové 

Starostka: u Štěpákových v DB špatně svítí osvětlení. Stíní je vzrostlé stromy z jejich 
zahrady. Až budeme mít půjčenou plošinu, tak pracovníci stromy ořežou. 

A další podnět je, že do kontejneru na plast lidé dávají plné pytle s plastem, a to zabírá místo. 
Je potřeba nabádat, aby se pytle vysypávali.  
Vávra A.: já to do toho pytle našlapu, takže místo nezabírám. A u kostela v DB také nesvítí 
světlo. 
 
Viliš P.: děti si stěžují, že je ve škole zima. Teď je jich hodně nemocných. Nemají nějak 
sníženou teplotu ve třídách? Plyn má škola zastropovaný, tak by nemuseli teplotu nijak 
snižovat. 
Starostka: a není ta nemocnost způsobena tím, že je teď období nemocí a různých nachlazení? 
Ing. Necidová M.: teplota je dána vyhláškou. Je v ní stanovena výše teploty v kancelářích, ve 
školách apod. 
 
 
 
 



 

Ing. Necidová M.: přeposlala jsem Vám žádost o vykácení stromů na Cyrilově. Stíní tam jedné 
chalupě. 
Starostka: povolení kácení stromů neřeší zastupitelstvo, to je věc Obecního úřadu. Koukneme 
na to. 
 
Večera L.: u rybníka Obecník je spadený strom. Neměli by ho rybáři odstranit?  
Starostka: už na něj někdo upozorňoval. Myslím si, že je na soukromém pozemku. Zjistím to. 
 

g) Příští ZO  
Starostka: příští poslední čtvrtek vychází do jarních prázdnin, to není asi vhodný termín 
pro jednání ZO.  Jestli Vám to bude vyhovovat, navrhuji termín pondělí 27.2.2023. 

 
 
 

15. Závěr 
 

Starostka ukončila jednání ZO ve 21.30 hodin. 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
Ověřovatelé zápisu:  
      
Jan Dostál    ________________________________ 
 
 
Ing. Petra Fňukalová Charvátová  ________________________________  

 
 
 
  
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 

 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


